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Conform prevederilor din Statutul Federației Române de Orientare, Consiliul Director a 
convocat Adunarea Generală Ordinară, pentru prezentarea și analiza activității federației pe anul 2022 
și prima parte a anului 2023, de la ultima adunare generală și până în prezent. Raportul de activitate al 
Consiliului Director prezentat în cele ce urmează, cuprinde în conformitate cu prevederile art. 44 din 
Statutul Federației Române de Orientare, activitatea comisiilor, colegiilor și a personalului salariat, 
precum și principalele direcții de acțiune propuse pentru anul 2023. 

Am cuprins de asemenea în Raport și aspectele marcante ale activității Federației Române de 
Orientare și implicit ale Consiliului Director de-a lungul acestui an de activitate, cu reușitele și 
neîmplinirile acestuia. 

Relația cu Ministerul Sportului/ANS 
Consiliul Director raportează Adunării Generale că Federația Română de Orientare și-a 

îndeplinit parțial obligațiile și parțial obiectivele asumate prin Contractul privind finanțarea 
programului ”Promovarea sportului de performanță” încheiat cu Ministerul Sportului în anul 2022. 

Federația a utilizat sumele prevăzute și alocate de Ministerul Tineretului și Sportului în 
contract, exclusiv pentru finanțarea cheltuielilor aferente subprogramelor prevăzute în anexa 2 la 
contract – Programul “Promovarea sportului de performanță” realizând aproape toate acțiunile din 
programul de activitate al federației prevăzute în anexa 1 la contract referitoare la acțiunile de pregătire 
și participare a loturilor sportive naționale, respectiv activitățile calendarului național. 

Nu toate sumele încasate prin contractul cu Ministerul Tineretului și Sportului nu au fost însă 
integral cheltuite, în sensul că un rest de 314 lei au rămas necheltuiți din banii alocați salariilor. 

De asemenea, am fost deficitari vizavi de obligațiile pe care le aveam în relația cu Ministerul, 
în sensul că FRO  nu a organizat cursuri de perfecționare a antrenorilor, obligație contractuală. Deși 
au fost ceva tentative în primăvara anului 2022, acestea nu s-au concretizat. Președintele Colegiului 
Antrenorilor se afla în funcție în Consiliul Director în februarie 2022, prin urmarea avea cunoștință de 
obligația contractuală de a organiza aceste cursuri de-a lungul anului, iar în urma încheierii mandatului 
ca membru al Consiliului Director și-a exprimat ferm dorința de a continua în fruntea Colegiului 
Antrenorilor în al 5lea an. 

În luna ianuarie 2023, a fost întocmită la timp și argumentată Cererea de finanțare pentru anul 
2023, cu toate anexele sale, dar din varii motive, nu s-a putut încheia contractul de finanțare pe anul 
curent mai devreme de luna martie, deși suma a fost comunicată în februarie.  

Motivul cel mai probabil este lipsa activității în sezonul de iarnă, cererea de autorizare tardivă 
a lotului pentru EYSOC compus din Tămaș Lucas și Tămaș Relu. Finalul lunii februarie a adus unele 
schimbări în organigrama Ministerului și a echipei de avizare-aprobare, și a necesitat o nouă depunere 
a contractului, în luna martie. Această întârziere a produs efecte nedorite în sensul că pentru două luni, 
toate activitățile FRO și toate plățile au fost susținute din veniturile proprii rezultate din taxe și vize 
anuale. 

FRO a fost încadrată la un nivel de finanțare scăzut, dat fiind că este federație sportivă 
neolimpică dar și datorită faptului că nu atinge un nivel mai ridicat de sportivi activi, așa cum pot să 
demonstreze statistic alte federații sportive. Pentru a da siguranță că bugetul alocat anual de MS 
federației nu va fi afectat de o modificare viitoare a Legii sportului cu referire la numărul de sportivi 
activi, trebuie să menținem un număr cel puțin egal cu cei 400-500 sportivi legitimați participanți în 



competițiile cuprinse în calendarul competițional indiferent de nivelul acestora, așa cum a fost în 
perioada 2020-2022. La momentul redactării raportului, au viza plătită 342 sportivi, din care 160 
sunt sportivi masters. Este cunoscut faptul că încă participă sportivi amatori la concursuri de 
orientare, nelegitimați sau membri ai unor asociații și cluburi sportive neafiliate. Este bine pentru 
popularizarea orientării dar ar fi și mai bine pentru stabilitatea FRO dacă aceștia ar fi legitimați și 
cluburile pentru care activează ar fi afiliate. 

ANAD a efectuat printre sportivii de vârf, din bugetul său, 6 prelevări de probe, fără a se 
identifica printre sportivii noștri vreo problemă de nerespectare a normelor impuse de Agenția 
Națională Anti Doping. 

 
Calendarul internațional 
În ceea ce privește realizarea obiectivelor asumate în contractul de finanțare încheiat cu 

Ministerul Sportului în anul 2022, Federația Română de Orientare și-a îndeplinit parțial indicatorii de 
performanță asumați și cuprinși în anexele la contract, respectiv: 

- Campionatele Mondiale pentru elită de Orientare-Schi, Orientare MTB și Orientare în 
Alergare, obiectiv propus: 1 loc 10 – 20 și 1 loc 20-40. La Schi loc 54 și 52, la MTB locuri 57 și 64, 
iar la orientare în alergare, loc 23 ștafetă mixtă, obiectiv parțial îndeplinit. 

- În anul 2023, la Campionatele Mondiale de Seniori și Cupa Mondială de schi-orientare, nu 
am avut nici o participare, la nivelul Consiliului Director nu au fost puse în discuție participarea 
seniorilor, deși ulterior am fost informați că au fost intenții transmise în scris către vicepreședintele 
FRO pentru schi, încă de la sfârșitul anului 2022.  

- Campionatele Mondiale pentru Juniori de Orientare-Schi, Orientare MTB și Orientare în 
Alergare, obiectiv propus: 2 locuri 20-40. La Schi și MTB nu am avut participări, iar la Orientare în 
Alergare, cele mai bune clasări F-M au fost: 74 - 94 la Sprint, 28 la ștafetă mixtă, 98-58 la Medie 
Distanță, 72-88 la Lungă Distanță și 21-mp la ștafetă. Obiectiv îndeplinit. 

- Campionatele Europene juniori Orientare-Schi, Orientare MTB și Orientare în Alergare, 
obiectiv propus: la Orientare-Schi 1 loc 6 ștafetă, 1 loc 20 individual, 1 loc 24 individual, la MTB nu 
am avut participări, iar la Orientare în Alergare M-F: loc 24-24 Lungă Distanță,  53-39 Sprint, 19-19 
ștafetă. Obiective îndeplinite și depășite. 

- Cupe Mondiale seniori 2022, obiectiv loc 10-25, am avut participări la schi F-M: locuri 38 
la F și 45 la M. Obiectiv neîndeplinit; 

- Campionatele Europei de Sud-Est (SEEOC), obiective: 3 medalii seniori, 4 medalii tineret, 
6 medalii juniori;  realizat 9 medalii de aur, 9 medalii de argint, o medalie de bronz, obiectiv realizat 
și depășit. 

 
La capitolul de organizare evenimente internaționale, în perioada raportată, au fost trei 

evenimente internaționale, SEEOC2022, Cupa Țărilor Latine și, desigur, JWOC 2023! 
Competiția s-a organizat împreună cu Clubul Sportiv Chimia Victoria, din parteneriatul inițiat 

rezultând un regal de orientare, cu 7 etape succesive, în 6 zile. S-au adunat în total cca 560 de sportivi 
din 25 de țări, care au avut ocazia să vadă pădurile din zona Victoria-Sibiu-Sâmbăta-Viștea, dar și 
facilitățile locale, peisajele locului, munții Făgăraș, precum și tradițiile locale specifice Țării 
Făgărașului. 

Beneficiind de o bună finanțare din partea Consiliului Județean Brașov, evenimentul, față de 
alte evenimente de orientare, s-a bucurat de un record de participare al ultimilor 20 de ani, de servicii 
de ultimă generație, în premieră, pentru orientare: tracking GPS pentru categoriile de elită, monitor 
LCD de mari dimensiuni pentru afișaj rezultate și track-uri, servicii fotografice integrate, cu filmări 
din dronă, pavoazare cu roll-up uri, steaguri pană, festivitate de deschidere cu o imagine 
corespunzătoare a evenimentului, marcajul culoarelor de sosire cu print-uri de mari dimensiuni color, 
hărți tipărite exclusiv pe hârtie din plastic, rezistentă la rupere.  

Toți arbitrii au avut tricouri personalizate pentru competiție, lotul național a fost de asemenea 
echipat cu tricouri personalizate. 



Medaliile cu care s-a făcut premierea SEEOC au fost agreate în cadrul Asociației Sud-Est 
Europene de Orientare din 2019, designul inițial fiind realizat de Sinisa Marekovic. 

Festivitățile de premiere s-au desfășurat în cadru festiv, potrivit pentru rangul evenimentului, 
iar câștigătorii au primit diplome, medalii, precum și alte premii în cadrul cupelor locale și Grand Prix 
Romania. 

În 2023, Cupa Țărilor Latine, ediția a XXVIII-a, a avut loc la Câmpina și Comarnic, cu sprijinul 
masiv al cluburilor OK Silva și Metropolitan, respectiv al primăriilor Câmpina și Comarnic. Participă 
un număr record de țări latino-americane, dar, din păcate, din Europa doar Moldova, primită la fața 
locului în acest cerc al Țărilor Latine.  

Evenimentul s a desfășurat fără probleme de ordin tehnic, ba chiar, cu sprijin local, s-a bucurat 
de o latură culturală intensă, așa cum se cuvenea, conform tradiției edițiilor anterioare. Participanții au 
plecat foarte încântați de ceea ce au trăit în România, drept pentru care mulțumesc foarte mult 
partenerilor, duetul Mihai Tudorache și Lucian Gălățeanu. 

Federația Română de Orientare, împreună cu Clubul Sportiv partener Electro Sistem Baia 
Mare, au început încă de anul trecut pregătirile pentru organizarea Campionatului Mondial de Tineret 
din perioada 1-9 iulie 2023 la Baia Mare. In acest an s-au derulat principalele cheltuieli ale partenerului 
local si toate activitățile necesare pregătirii unei organizări corespunzătoare unui asemenea eveniment 
de importanță mondială. 

In primul rând, a fost foarte important ca partea tehnica să fie perfectă, de aceea hărțile de 
competiție au fost actualizate in permanență, cartatorul hărților, controlorii naționali si directorii 
tehnici făcând multiple deplasări in zonele de concurs de-a lungul ultimului an. 

S-au făcut multe eforturi si în ceea ce privește imaginea competiției, au fost alocate resurse in 
ceea ce privește promovarea competiției precum și pentru pavoazarea orașului si a arenelor de sosire, 
cu materiale specifice de promovare JWOC 2023 si a sponsorilor principali: grupul de firme Electro 
Sistem, CJ Maramureș, Consiliul Local Baia Mare și Ministerului Sportului – Agenției Naționale 
pentru Sport. 

Imaginea creata a fost una deosebita. Au fost promovate cu aceasta ocazie foarte multe locații 
de cazare precum si multe valori culturale specifice zonei.  

Au participat în total 40 de țări de pe toate continentele, totalizând 176 sportivi și 154 de 
sportive, însoțiți de 84 de oficiali. 

Prima etapă de Campionat Mondial a avut loc în data de 3 iulie, cea de Sprint Urban individual, 
și s-a desfășurat în zona sălii polivalente Lascăr Pană și zona centrală a municipiului. Au luat startul 
174 sportivi și 154 sportive.  

A doua probă de campionat mondial a fost cea de ștafetă mixtă sprint , arena de sosire a fost 
în același loc, dar zona de concurs a fost în parcul Mara – parcul central. Cele 59 de echipe au fost 
formate din câte 2 sportive și 2 sportivi. De remarcat a fost introducerea labirintului din parcul central 
în traseu, precum și surprinderea sportivelor din primul schimb greșind în interiorul acestuia. 
Considerăm că este o premieră importantă în orientare, și sperăm că ne va aduce mai aproape de 
Jocurile Olimpice. 

A treia probă de campionat mondial a fost cea de Medie distanță, prima probă de pădure, 
desfășurată în 5 iulie, arena de sosire fiind poziționată pe una din pășunile orașului Cavnic. Au luat 
startul 176 sportivi și 152 sportive. În afară de întârzierea transmisiunii video live datorită unei avarii 
la rețeaua de internet din arenă, evenimentul s-a desfășurat fără incidente sau probleme tehnice. 

După o zi de pauză, a 4a probă de Campionat Mondial s-a derulat tot în Cavnic, pe 7 iulie, 
proba de Lungă Distanță, proba cu cea mai mare tradiție în cadrul Campionatului Mondial. Au luat 
startul 175 sportivi și 152 sportive. Evenimentul s-a desfășurat fără incidente sau probleme tehnice. 

Ultima probă de Campionat Mondial a fost cea de ștafetă, având sosirea în același loc. Au luat 
startul 55 de ștafete masculine în prima parte a zilei, urmate de cele 43 de ștafete feminine. Ștafeta 
câștigătoare în clasamentul preliminar la feminin a fost cea a Suediei, dar, după citirea datelor de pe 
dispozitivul de cronometrare, s-a stabilit că ultimul schimb al acestora nu a compostat unul dintre 
posturile de lângă arena de sosire, fapt confirmat și de înregistrarea video. Contestația echipei Suediei 



nu a fost acceptată, și, prin urmare, a fost descalificată, în avantajul Ungariei, care a câștigat al 3lea 
titlu al turneului. 

Aici s-a remarcat claritatea cu care s-a putut urmări ștafetele live, utilizând imaginile captate 
de o dronă de mare performanță, pilotată corespunzător. 

Toate probele s-au bucurat de transmisiune live video, disponibilă gratuit pe platforma youtube 
a Federației Române de Orientare, probele fiind urmărite de un număr cuprins între 9000- 11000 
telespectatori din întreaga lume. 

In final, Campionatul Mondial de Orientare pentru Tineret JWOC 2023 a fost o reușită, toate 
delegațiile prezente la Baia Mare in perioada 1-9 iulie 2023 au plecat cu o impresie bună despre 
România și Baia Mare. 

Deși România a mai organizat acest eveniment din 1996 (atunci a constat în 3 probe, față de 5 
probe în 2023), progresul tehnologic și ridicarea nivelului de pregătire în domeniu, putem spune că 
FRO, împreună cu CS Electro Sistem Baia Mare au organizat un eveniment unic pentru România și 
municipiul Baia Mare, dar si pentru orientarea moderna din Romania.  

Evenimentul trebuie preluat în continuare, utilizat ca material de propagandă, și multiplicat în 
continuare, desigur, cu contribuția tuturor orientariștilor. 

Imaginea creata a fost una foarte bună, în premieră pentru România, atât a competiției, cât si a 
României, toate imaginile, reacțiile si comentariile pot fi văzute pe site ul competiției, 
www.jwoc2023.ro, pe rețelele de socializare Twitter https://twitter.com/Jwoc2023, Instagram 
https://www.instagram.com/jwoc2023/, respectiv pe Facebook https://www.facebook.com/jwoc2023. 
La acest capitol al rețelelor de socializare, s-au adunat cca 3000 urmăritori, de aceea, evenimentul a 
fost o premieră în orientare, ca nivel de popularizare, încât niciun eveniment de orientare nu s-a mai 
bucurat până în prezent de o asemenea vizibilitate. 

Evenimentul a deschis calea către noi posibilități de organizare în România de evenimente de 
acest nivel, sub egida Federației Internaționale de Orientare. 

 
Calendarul Național: 
Este de menționat faptul că, așa cum au fost prevăzute în Anexa 1 la contractele pe 2022 și 

2023, acțiunile din programul de activitate al federației au fost respectate și realizate, deși o parte din 
acestea au avut probleme tehnice. Astfel, toate competițiile din calendarul sportiv național cuprinse în 
contract, au fost realizate cu finanțare parțială de la Ministerul Sportului  și din veniturile proprii ale 
federației, respectiv taxele de participare. 

Participarea cluburilor sportive afiliate federației la Finalele Campionatelor Naționale de 
orientare a scăzut față de nivelul anului 2022, participând activ un număr relativ redus de cluburi 
sportive, astfel: 

1. Campionatul National de Orientare - Schi, cele 4 etape Sprint, MD, LD și Ștafetă s-au 
desfășurat în zona Izvoare-Maramureș. Au participat 58 de sportivi, față de anul precedent (98). 
Evenimentul a fost marcat de lipsa zăpezii în zonele deschise. Trasarea nu a fost de natură să 
amelioreze lipsa zăpezii, zona de finish fiind complet descoperită de zăpadă, fapt pentru care ne-am 
ales cu reclamă negativă în dreptul orientării, ce a avut o vizibilitate mare. 

2. Cupa României și CN ștafetă mixtă nu au putut fi organizate la începutul lunii martie, au 
fost propuse 2 variante Bucin și Izvoare, însă la nivelul CD s-a decis amânarea acestora, în lipsa unui 
consens și a unor prognoze meteo favorabile pentru Izvoare- Maramureș, iar că soluția de organizare 
la Bucin la început de martie nu a fost acceptată de către vicepreședintele pentru Schi-Orientare. 

3. Campionatele Naționale de Orientare MTB 2022 s-au desfășurat în două calupuri, unul la 
Roman ștafetă, Lungă Distanță și Medie Distanță, cu sprijinul Municipiului Roman, care a susținut 
evenimentul și logistic, și financiar. Au participat cca 40 de sportivi. Celălalt calup s-a desfășurat la 
Baia Mare, probele ULD și Sprint, unde au participat 19 sportivi. Evenimentul a fost umbrit de un 
conflict între domnii Sebestyen și Nagy privind plata taxelor sportivilor de la Electrosistem, care s-au 
prezentat la validare fără o parte din sportivii înscriși, pe care conducerea federației prezentă la 
eveniment prin vicepreședinte nu a reușit să-l gestioneze.  



4. Campionatele Naționale de Orientare MTB 2023 s-ar fi desfășurat în două calupuri, unul la 
Baia Mare Sprint, Lungă Distanță și Medie Distanță, la care au participat și sportivi din Ungaria. În 
primul calup, au participat cca 42 de sportivi. Celălalt calup ar fi trebuit să se desfășoare la Săcele, în 
perioada 5-6 august, apoi amânat în 12-13 august, nu s-au, probele ULD și ștafetă, unde ar fi participat 
12 sportivi, din care 6 veterani. Nu s-ar fi întrunit nici o condiție pentru acordarea de medalii. Aspectul 
financiar este de neglijat din nou, încât hărțile noi făcute de Patraș Florin pentru acest eveniment rămân 
„muzeu” pentru câțiva ani în continuare, fiind utilizabile exclusiv pentru Orientare-MTB. Din păcate, 
lipsa interesului pentru aceste campionate, și lipsa unei strategii din partea celor interesați și a celor 
responsabili vor coborî și mai mult nivelul acestor campionate, soarta lor fiind în continuare în mâna 
Adunării Generale.  

5. Campionatul National de Sprint-Urban 2022 – aflată în al 4 lea an consecutiv, s-a desfășurat 
în 4 etape distribuite de-a lungul anului, la Gilău, Brașov, Baia Sprie și Arad. Trebuie amintit faptul 
ca, cu mici comentarii, toate etapele au avut nivelul calitativ cerut de o etapă de campionat, și s-a atins 
scopul acestui tip de concurs și anume popularizarea orientării și atragerea a cât mai mulți oameni în 
practicarea orientării. Prin felul în care au fost mediatizate aceste concursuri și prin modul în care au 
fost întocmite traseele s-a dorit și s-a realizat în mare măsură atragerea la start a multor debutanți, atât 
copii cât și adulți (la toate etapele s-au depășit 150 de participări). 

6. Campionatul National de Sprint-Urban 2023 – aflată în al 5 lea an consecutiv, a fost 
modificat conceptul inițial, la propunerea Comisiei de Competiții și Hărți, în sensul simplificării 
modului de alcătuire a listelor de start, și măririi numărului de probe, de la 4-6 în anii precedenți, la 
10 etape, în afară de cele 6 cuplate cu evenimente de nivel național sau mai mare, adăugându-se și 
Campionatul Național Școlar - Covasna, Cupa Mentor Silva – Argeș, Brașov-O Meeting și Trofeul 
Hunedoarei.  

Din păcate, debutul turneului s-a desfășurat la Victoria cu multiple erori tehnice, cauzate de 
lipsa arbitrilor, vremea nefavorabilă și ghinion, care, cumulate, au transformat etapa 1 într-o suită de 
controverse nesfârșite. În cadrul Consiliului Director, a fost pus la dispoziție un punct de vedere de la 
Colegiul Arbitrilor și s-a solicitat unul și de la Comisia de Competiții, care nu a mai fost transmis până 
la ședința ulterioară etapei, din 18.04.2023. În cadrul acestei ședințe a Consiliului Director, s-a decis 
neluarea în calcul a punctajelor obținute la această etapă, chiar dacă nu au existat contestații. În 
continuare, încurajăm organizatorii utilizarea platformelor online de tip liveresults la campionate 
naționale, mai ales dacă nu dispun de resurse cu care să afișeze rezultatele la fața locului. Regulamentul 
concursurilor de orientare prevede afișarea rezultatelor obligatorie. 

Până la data prezentei, s-au desfășurat 5 din aceste probe. A 6a probă ar fi trebuit să fie la 
Întorsura Buzăului, dar deși evenimentul s-a petrecut, nu s-a mai organizat sub egida FRO, deși 
vicepreședintele pentru orientare în alergare a fost implicat în echipa de organizare. Anularea probei 
nu a fost propusă de Comisia de Competiții și Hărți, și nu a fost aprobată de Consiliul Director până 
la data prezentei. 

7. Campionatul National de Semimaraton 2023, a fost organizat fără acord de parteneriat cu 
C.S. Chimia Victoria, care a refuzat semnarea unui acord de parteneriat cu FRO, datorită diferenței de 
opinii dintre conducerile FRO și Chimia vizavi de reglajul financiar în urma SEEOC 2022, deși în 
formularul de candidatură depus în 2022 nu era menționat acest lucru, angajamentul fiind unul ferm. 
Deși a fost organizat cu aportul a 4 arbitri, evenimentul s-a desfășurat cu mici erori tehnice, rezolvate 
pe parcurs și clarificate ulterior, pe una din zonele utilizate la SEEOC 2022, harta Rucăr. Au participat 
cca 115 sportivi incluzând categoriile de open. 

8. Normele de Control 2023 și Sprintul urban s-au desfășurat fără probleme, la Sfântu 
Gheorghe, unde FRO a beneficiat  de un sprijin nerambursabil de 6800 lei din partea primăriei, drept 
pentru care mulțumim decidenților și partenerilor de la CSM VSK Csikszereda. 

9. Campionatul National pe Echipe s-a desfășurat în 2023 la Padiș și a fost organizat în 
parteneriat cu C.S. Ecosport. Evenimentul a fost marcat de două contestații la proba de sprint, una 
legată de anumite porți închise, iar cealaltă de un gard impasabil, nedesenat pe hartă. Contestația a 
doua a fost admisă. La proba de medie distanță, startul a fost prevăzut cu 2 posturi K, nesemnalizate 



corespunzător, neanunțate în invitație sau datele tehnice, și a indus în eroare o parte din copiii și 
veteranii care nu stăpânesc tocmai bine harta. O dată cu acest campionat, a avut loc în paralel și o 
etapă din Ștafeta munților, sub egida asociației Federația Română de Turism Sportiv, asociație 
nerecunoscută de autorități ca federație sportivă națională. Totuși, evenimentul s-a desfășurat conform 
programului, iar participarea a fost de asemenea una medie, cca 190 de sportivi, incluzând categoriile 
de open. 

10. Finalele Campionatelor Naționale Individuale de ștafetă în 2022, au fost organizate 
împreună cu Cupa României de FRO în Orașul Comarnic, cu sprijinul primăriei locale și a CS 
Metropolitan. Au participat aproape 200 de sportivi, inclusiv din Bulgaria, Ungaria și Slovacia. 

11. Cupa României 2023 a fost organizată în Baia Sprie-Cavnic, în parteneriat cu C.S. Spria 
Baia Sprie. Evenimentul s-a desfășurat conform programului, iar participarea a fost una scăzută, cca 
165 de sportivi, incluzând categoriile de open. 

12. Campionatele Naționale individuale de Orientare în Alergare în 2022 au fost suprapuse cu 
SEEOC 2022, în organizarea FRO. La acestea au participat în medie 200 de sportivi, în scădere 
vertiginoasă față de anii anteriori. De menționat este că FRO a facilitat participarea în număr cât mai 
mare la eveniment, cu toată opoziția sau reținerea Chimiei Victoria, acordând taxe de participare de 
Campionat Național tuturor veteranilor (în loc de 40euro/4 etape taxă SEEMOC, a perceput 25-35 
lei/etapă conform precizărilor), iar toți sportivii lotului național SEEOC au fost scutiți de taxele de 
participare, inclusiv pentru CN, având masa și cazarea asigurate prin program de finanțare 
nerambursabilă derulat de FRO cu CJ Brașov, inclusiv în zilele premergătoare evenimentului. Totuși, 
participarea a fost una în scădere față de anii anteriori! Nu au fost semnalate erori tehnice importante 
în cadrul evenimentului. 

13. Campionatul Național de Noapte și Ștafetă mixtă 2022 și ultima etapă de Sprint Urban, 
organizat in parteneriat cu C.S.O. Mădăraș și Condor Arad. Mulțumim pe această cale domnilor 
Barkasz și Foldi, care au depus eforturi uriașe pentru organizarea acestui eveniment. Au participat 
doar 140 de sportivi, în scădere, de asemenea, față de anii anteriori.  

 
Site-ul www.orienteering.ro din Cluj a publicat rezultate, invitații la evenimentele sportive, 

regulamente, comentarii, puncte de vedere, etc. Mulțumiri clujenilor pentru comunicarea tuturor 
rezultatelor, a noutăților și găzduirea pe site-ul din Cluj. 

Inițierea și derularea unor programe de recrutare a copiilor, programe locale prin care s-au 
organizat concursuri de popularizare a sportului orientare de “Ziua orientării pentru toți”, în 
“săptămâna școala altfel” la: București – organizatori Palatul Copiilor și CS Mentor Silva, Săcele-
Brașov – organizator CS Babarunca Săcele, au atras și în multe din situații au menținut în activitate 
copii și juniori.  

De menționat, nu în ultimul rând și constanța d-lui Nagy Conrad de a organiza tradiționalele 
concursuri de orientare în sală la Baia Mare, concurs aflat la a șasea ediție care se bucură de un real 
interes  atât din partea copiilor cât și a sportivilor consacrați. În 2023 s-a reluat și Marele Premiu de 
Iarnă al PNC, în Teatrul Tineretului, cu ocazia ridicării tuturor restricțiilor.  

O creștere importantă a numărului de concursuri organizate o are CS Babarunca Săcele, care 
organizează lunar câte o etapă din Roza Vânturilor, care conține, în funcție de teren și vreme, probe 
de MTB, trasee pentru familii, pentru copii de toate vârstele, dar și traseele negre, de dificultate mare. 

De asemenea, au apărut în calendarul FRO și etapele din Ștafeta Munților, organizate de F.R. 
Turism Sportiv de-a lungul anului. 

Din păcate, în acest an, pentru Campionatele Naționale Școlare, organizate sub patronajul 
Ministerului Educației Naționale, cu toate eforturile domnului Renga de la Palatul Național al Copiilor, 
Ministerul Educației nu a mai aprobat categoriile sportivilor legitimați. Sperăm în anii ce urmează că 
vom reveni la normalul anilor anteriori. Pe această cale, îi urăm o pensie ușoară și sănătate domnului 
Renga Alexandru, cu mulțumiri pentru activitatea îndelungă în orientare. 

Campionatele Naționale ale Ministerului Apărării Naționale la orientare au fost organizate și 
în anul 2022 de un grup de arbitri din FR Orientare, care au garantat calitatea competiției cu sprijinul 



logistic al factorilor responsabili din armată. Apreciem și faptul că MAPN remunerează organizatorul 
din partea FRO, spre deosebire de edițiile anterioare. A fost încă un pas important în colaborarea cu 
reprezentanții MAPN, în întărirea relațiilor și asigurarea de sprijin reciproc. De-a lungul anului, FRO 
a solicitat în mod sistematic unităților militare, de care aparțin sportivii orientariști de elită, scoaterea 
acestora din programul de lucru uzual, pentru ca aceștia să poată participa la stagii de pregătire și 
concursuri de orientare. 

Din păcate, CSA Steaua nu a putut da curs solicitării FRO de a deschide secție de orientare la 
Predeal, fiind la vremea respectivă în situația de a închide 20 de secții din cele active la finalul anului 
2022, la ordinul Ministrului Apărării. 

 
Activitatea Consiliului Director 
În perioada cuprinsă între alegerile din 03.07.2022 și Adunarea Generală din 02.09.2023, 

Consiliul Director s-a întrunit în 11 ședințe statutare, din care 3 cu prezență fizică și 8 online.  

 
Comunicarea între membrii Consiliului Director pentru a lua decizii ce nu suportau amânare 

s-a făcut operativ prin e-mail, prin acorduri preliminare convenite telefonic, pe whatsapp sau prin poșta 
electronică, hotărârile fiind consemnate în imediata ședință de Consiliu Director. De asemenea, decizii 
ale Colegiului Director au fost prezentate și aprobate în imediata ședință a Consiliului Director. 

Toate procesele verbale au fost redactate în timpul ședințelor și ulterior publicate pe fro.ro, 
secțiunea dedicată. Dintre cele 11 procese verbale, 5 a fost redactate de Natalia Deconescu, 1 de 
Simion Suciu, 1 de Irina Maiorescu, 2 de Camelia Prica, 2 de Ionuț Patraș. Redactarea unui proces 
verbal, dacă nu este făcut pe loc precum cele de la ședințele de la Arad și Târgu Mureș, durează între 
3 și 6 ore, iar corectura încă 2 ore, în medie. Trebuie să menționăm aceste aporturi, încât volumul de 
lucru este mare și remunerat doar pentru angajații FRO, și trebuie apreciat. 

În general, s-a optat pentru ședințe online, deși au fost opinii în Consiliul Director ale 
vicepreședinților și al dlui Urdea Gheorghe, conform cărora acestea nu sunt statutare. Deși prima 
ședință a fost una conjuncturală, imediat după alegerile de la Târgu Mureș, în ședința următoare de la 
Arad, numai 6 membri au putut participa fizic, cu o întârziere de 2 ore față de ora programată, datorită 
întârzierii dlui Tămaș Relu. Următoarea ședință cu prezență fizică a avut loc la Sfântu-Gheorghe, 
unde tocmai cei 3 susținători ale ședințelor cu prezență fizică au lipsit. 

Având în vedere discuțiile iscate de un anume grup în anul 2014, când Consiliul Director s-a 
întrunit fizic, pe cheltuiala Federației, la Sibiu, vom promova în continuare ședințele online, la care 
fiecare membru al CD poate participa de la propriul calculator, cu toate mijloacele disponibile, din 
confortul propriului birou.  

În cadrul ședințelor, s-au supus la vot înregistrarea audio, ordinea de zi curentă, dar și 
subiectele nou apărute de la transmiterea fiecărui convocator, după care s-a procedat la discutarea 
acestora și luarea deciziilor prin vot nominal, de cele mai multe ori.  

Întârzieri au apărut cu publicările proceselor verbale ale ședințelor din 20.10, 22.12 și 06.02, 
care au fost continuu blocate, datorită refuzului de a le semna al vicepreședintelui RD.  Văzând 

Nr.crt.

Sedinta 

Consiliului 

Director

Loc 

desfasurare
Patras I. Tamas R. Rosca D.

Deconescu 

N.
Urdea Gh. Suciu S.

Galateanu 

H.
Dinu Gh.

Maiorescu 

I.

1 03.07.2022 Tg.Mures x x x x x x x x

2 12.08.2022 online x x x x x x x x

3 08.10.2022 Arad x x x x x x online

4 20.10.2022 online x x x x x x

5 22.12.2022 online x x x x x x x x

6 06.02.2023 online x iese la pct.2 x x x x intră la pct.2 x x

7 20.02.2023 online x x x x x x x x

8 18.04.2023 online x x x x x x x x

9 22.04.2023 Sf.Gheorghe x x x x x x

10 14.06.2023 online x x x x x x x x

11 27.07.2023 online x x x x x x x x



tergiversările, am propus pe ordinea de zi la începutul ședințelor din 06.02.2023 și 20.02.2023, din 
care reiau o parte din dialogul inaugural al ședinței Consiliului Director din 20.02.2023: 

 
Din păcate, la capitolul transparență și operativitate în ceea ce privește deciziile Consiliului 

Director, suntem deficitari, cu timpi mari de comunicare și publicare. Acest lucru s-a datorat activității 
deficitare a personalului angajat, lipsa de timp, complexitatea lucrărilor ce au fost necesare a se 
face/depune în termenele angajate cu Ministerul Sportului/ANS, dar și a programului foarte încărcat 
(FRO a organizat SEEOC, Cupa Țărilor Latine și JWOC în mai puțin de 12 luni calendaristice!). 

 
Materiale redactate/actualizate în mandatul CD până în prezent 
Reluăm o parte din demersurile făcute pentru asigurarea funcționării FRO, dar și a 

modernizării activității acestuia. 
În convocarea ședinței din 12.08.2022, președintele a transmis, o dată cu convocatorul, un draft 

de Regulament de Organizare și Funcționare (ROF), prin care propunea modernizarea și actualizarea 
acestuia la problematica actuală din România. În cadrul ședinței, membrii au solicitat ca Regulamentul 
să fie actualizat de către o comisie formată din Roșca D., Tămaș R., Alexandrescu C-tin. și Dinu Gh. 
Termenul stabilit inițial era 30.11.2022, iar în data de 6.10.2023, dl Alexandrescu transmite un mail 
prin care semnalează anumite disfuncții în cadrul comisiei pentru actualizarea ROF. Nu s-au trimis 
propuneri sau amendamente la forma propusă inițial de președinte, la ședința din 12.08.2022, iar în 
ședința din 22.12.22, Roșca D. menționează că nu s-a lucrat nimic și își asumă un nou termen, 
jumătatea lui februarie 2023. La ședința din 06.02.2023, Dinu Gh. a menționat că se va ocupa împreună 
cu dl Alexandrescu, iar ceilalți 2 membri din comisie nu au avut alte intervenții. Până la data 
prezentului raport, actualizarea ROF este încă în curs, fără date cunoscute despre progresul acestuia. 

Introducerea poligoanelor fixe de orientare in Romania a fost una din tematicile ședinței din 
20.10.2022, dar nu s-au luat poziții ferme sau propuneri. Sunt așteptate inițiative din partea comisiei 
de promovare în continuare. 

În data de 15.09.2022, președintele a solicitat vicepreședintelui pentru Schi și MTB redactarea 
și propunerea către Consiliul Director a unei strategii de dezvoltare a acestor două ramuri, iar în ședința 
din 20.10.2022, subiectul a fost adăugat pe ordinea de zi. Subiectul nu a fost dezbătut, în lipsa 
activității și materialelor de lucru. 

Site-ul fro a fost propus spre modernizare în ședința din 08.10.2022, însă la propunerea dlui 
Roșca D., subiectul se amână până la o ședință ulterioară. 

În septembrie 2022, Roșca D. a propus adăugarea pe ordinea de zi prezentarea proiectului de 

introducere a activităților de orientare în școli. Subiectul a fost adăugat pe ordinea de zi în următoarele 
2 ședințe (08.10.22, 20.10.22), dar nu s-a propus nimic în cadrul acestuia, iar din următoarele ședințe 
nu a mai fost discutat, solicitând amânarea acestuia pe durată nedeterminată. 

Tot în septembrie, în data de 16.09.2022, Roșca D. a transmis un draft de Protocol de 

desfășurare a ședințelor Consiliului Director, care conținea detalierea modului de lucru în Consiliul 
Director. Acesta propunea, printre altele, desființarea de facto a ședințelor online, și impunea 
consensul pentru fiecare decizie luată de Consiliul Director. Președintele și dl Urdea G. au propus 



adăugiri, care presupuneau reguli de conduită și disciplină, măsuri, asumarea votului, și decontarea 
transportului pentru ședințele Consiliului Director. Draftul regulamentului a fost completat cu 
propunerile propuse, transmis înainte de ședințe și a fost inclus pe ordinea de zi a ședințelor din 
22.12.2022, 20.02.2023, 06.02.2023 și 22.04.2023. Subiectul nu a fost dezbătut, la solicitarea celui 
care l-a propus, solicitând dezbaterea într-o ședință cu prezență fizică, având în vedere complexitatea 
lui. 

În ședințele din 08.10.2022, 20.10.2022 s-a propus implementarea sistemului intern de 
protecție a datelor personale. Acesta a fost amânat în repetate rânduri, iar în 02.02.2023, Patraș I. 
trimite către Consiliul Director Nota de informare privind datele cu caracter personal si formular 
Acord GDPR, materiale aprobate în ședința din 06.02.2023. Sistemul este valabil, și este obligatoriu 
pentru toți sportivii legitimați la FRO. 

În ședința din 20.10.2022, președintele a propus actualizarea Regulamentului de Transferări al 
Sportivilor, transmițând un nou regulament, o dată cu convocatorul. Acesta a fost dezbătut și aprobat 
în forma finală la ședința din 22.12.2022. 

Tot în ședința din 20.10.2022, președintele a propus actualizarea Regulamentului de 
Clasificare Sportivă, transmițând nou regulament o dată cu convocatorul. Acesta a fost dezbătut, 
preluat în C.C.H. în forma trimisă inițial, și aprobat în forma finală la ședința din 22.12.2022. 

Gala Campionilor, eveniment inițiat de Patraș I. în 2021 și continuat în 2022 cu un fond de 
premiere de cca 11000 lei, a fost luată în discuție la ședința din 20.10.22, dar nu a beneficiat de sprijinul 
actualului Consiliu Director.  

Proiectul de taxe și vize pentru anul 2023 a fost propus de președinte către CD o dată cu 
convocatorul, în 20.12.22 pentru ședința din 22 decembrie. C.C.H. a operat mici propuneri de 
modificare și în ședința din 22.12.22, forma finală a fost aprobată în Consiliul Director. 

Regulamentul de ordine interioara sau Regulamentul Intern al oricărei instituții este 
documentul intern al oricărei persoane juridice care are angajați. Până în anul 2023, Federația Română 
de Orientare nu a deținut un asemenea act obligatoriu, conform legii muncii. Regulamentul Intern al 
Federației Române de Orientare a fost redactat și transmis de președinte Consiliului Director în data 
de 2 februarie 2023, amânat pentru ajustări pentru ședința din 06.02, și adoptat în ședința din 
20.02.2023, cu participarea Secretarului General, ca reprezentant al angajaților. 

Precizările la sistemul competițional din 2023 nu au mai fost dezbătute în CD ca în anii 
anteriori, ci CCH a preluat inițiativa, în vigoare fiind precizările propuse de CCH, aprobate de CD 
ulterior. Acestea, deși au fost incluse pe ordinea de zi din 08.10.22, 20.10.22, au fost aprobate în 
ședința din 22.12.22. 

 
Modalitatea și atmosfera de lucru din Consiliul Director 

De la începutul mandatului, în consiliul director s-a încercat o trasabilitate a deciziilor, prin 
redactarea convocatoarelor cu ordinea de zi propusă, la începutul ședinței s-a constatat îndeplinirea 
cvorumului sau nu, s-a declarat ședința deschisă, s-a convenit cu acordul membrilor înregistrarea audio 
a ședinței, s-a supus spre aprobare și ajustat/completat ordinea de zi, după care s-a trecut la 
problematica curentă. O parte din ședințe s-au încheiat cu cuvinte de încheiere, altele s-au încheiat 
prin plecarea unuia sau mai multor membri, numărul celor prezenți rămânând sub 6, minimul prevăzut 
în statut.  

De exemplu, la ședința din 06.02.2023, punctul 13 care se referea la repartiția bugetară de la 
Ministerul Sportului pentru anul 2023, nu a putut fi discutat, o parte din membrii prezenți ieșind din 
ședință. Contractul de finanțare prin urmare a fost depus în forma stabilită în Colegiul Director. 

Deciziile Colegiului Director s-au luat în scris prin comunicare directă între membrii acestuia, 
iar începând cu 1 ianuarie 2023, acestea s-au luat în scris, până la data curentă fiind 13 decizii luate în 
anul 2023. Acestea au fost supuse analizei Consiliului Director la începutul fiecărei ședințe, cu 
comentarii bune și rele, constructive sau nu, dar aprobate cu majoritate de voturi.  

Ulterior părților introductive, în cadrul următoarelor puncte s-a trecut la discuții și decizii ce 
țin exclusiv de Consiliul Director.  



Modul de lucru în Consiliul Director n-a fost mereu unul productiv, în repetate rânduri, 
existând controverse, reproșuri, sau chiar jigniri și ofense între membrii CD. De exemplu, în cadrul 
ședinței Consiliului Director din 18.04.2023, la discuțiile privind etapa de Sprint-Urban din Victoria, 
au existat remarci din cele mai nefericite. 

 
De asemenea, afronturi din partea dlui Tămaș R. către doamna Deconescu N., au existat 

aproape la fiecare ședință, cu formulări precum Doamnă, vă și auziți ce prosti scrieți?, apelative 
precum gășcari, doamna este paralelă. 

Mai mult, în cazul unui invitat sau reprezentant de club etc.atitudinea celor două persoane a 
fost reprobabilă, au adus ofense și jigniri pe care le-au continuat și în activitatea lor în timp. 

In general, ambii vicepreședinți au avut tendința să atribuie sarcini, să controleze și să ceară 
socoteală președintelui pentru activitatea sa, și nu invers. Niciuna din sarcinile trasate de președinte 
celor 2 vicepreședinți nu a fost îndeplinită, aceștia și au manageriat activitatea după propriile opinii și 
priceperi. 

Mai mult, în repetate rânduri, aceștia și-au justificat inactivitatea în cadrul Consiliului Director 
sau a comisiilor din care fac parte invocând aglomerația programului. În 28 iulie 2023, amintesc în pe 
grupul Consiliului Director că anul trecut calendarul cadru pe 2023 era publicat, deși au fost 2 adunări 
generale în mai-iulie 2022, iar răspunsul nu a întârziat să apară, Tămaș R. invocând că a fost aglomerat 
anul acesta, dar și că nu a fost implicat în organizarea JWOC, citez, că nu a încăput de gășcari.  

De menționat că echipa arbitrilor și și a persoanelor cheie implicați în organizarea JWOC, a 
fost aprobată în ședința Consiliului Director din 14.06.2023. 

De asemenea, a existat o slabă comunicare între Consiliul Director și personalul angajat al 
FRO. Prica Camelia, începând cu luna noiembrie și până în data desfacerii contractului de muncă, în 
6 iunie 2023, a frecventat ocazional biroul federației, lucrând de la distanță și întârziind multe dintre 
demersurile necesare funcționării FRO. Astfel, multe dintre sarcinile instructorului sportiv au fost 
preluate de președinte sau dintre membrii consiliului director. Având în vedere modul de lucru în lunile 
noiembrie – decembrie 2022, Colegiul Director a decis scoaterea la concurs a postului de secretar 
general în ianuarie 2023, data concursului fiind 26.01.2023. În prealabil, se decisese în Consiliul 
Director, în data de 03.07.2023, scoaterea la concurs al acestui post, dar la concursul din septembrie 
2022 nu s-a prezentat niciun candidat. La concursul din 26.01.23, s-a prezentat un singur candidat, în 
persoana Irinei Maiorescu, care în prezent ocupă acest post, cu jumătate de normă, și durată limitată, 
până la 30.09.2023. 



Tot pentru a funcționa, Consiliul Director a hotărât în 27.07.23 scoaterea la concurs a postului 
de instructor sportiv rămas vacant și a postului de contabil șef. Data concursului inițială a fost 
29.08.2023, reprogramat pentru 13-14.09.2023. 

 
Acțiunile CD în raport cu comisiile și colegiile 

Încercarea de a reorganiza unele comisii și colegii ale FRO prin libera implicare a unor 
persoane responsabile si active, care sa-si asume si sa înfăptuiască obiectivele asumate prin contractul 
cu Ministerul Sportului, s-a lovit și in 2022-2023 de pasivitatea unora dintre cei solicitați, fapt ce a 
îngreunat în continuare activitatea comisiilor și colegiilor precum și a Consiliului Director în 
ansamblu. Implicarea orientariștilor în comisiile și subcomisiile FRO au fost reduse oricum în 
trecut. În continuare, nu există implicare în acestea! 

Președintele a încercat să responsabilizeze cât mai mult comisiile și colegiile, așa cum au fost 
acestea alcătuite acordând încredere deplină acestora atunci când au fost funcționale (CCH, CA, 
comisia de promovare), luând în calcul toate opiniile exprimate de acestea, dar preluând și rezolvând 
uneori din sarcinile ce le reveneau de drept și mediind pe cât posibil pentru o mai bună colaborare 
între acestea. Colegiile și comisiile federației ar fi trebuit să comunice mai mult, ÎN SCRIS, și să-și 
coordoneze activitatea în mod constructiv și unitar. Întotdeauna se poate mai bine.  

În prezent, ne confruntăm cu un număr mic de antrenori specializați în disciplina orientare, 
datorat și inactivității Colegiului Antrenorilor în acest sens în ultimii 5 ani. În 2021, s-au făcut 
demersurile necesare pentru a convinge sportivii de performanță și tehnicienii din orientare să urmeze 
cursurile de antrenori organizate de CNFPA. În acest an au absolvit 5 antrenori cursul de antrenori, 
anul trecut un antrenor, iar în 2024, va mai promova un nou antrenor de orientare. Pentru anul acesta, 
nu avem nici o solicitare de înscriere la aceste cursuri. În acest sens, ne exprimăm sprijinul pentru cei 
ce doresc să promoveze aceste cursuri, prin toate pârghiile pe care FRO le are. 

Din păcate, Colegiul Antrenorilor nu și-a făcut una din principalele sarcini în anul 2022, așa 
cum am scris mai sus, lipsa cursurilor de antrenori a atras depunctarea Federației la atribuirea bugetului 
pe anul 2023. Mai mult, în iunie 2023, Colegiul Antrenorilor respinge o decizie a Consiliului Director 
care consta în amânarea stabilirii loturilor de juniori pentru JWOC, pe care președintele CA transmite 
că O RESPINGE, fără a detalia în ce mod s-a desfășurat ședința și voturile membrilor C.A. De 
asemenea, au existat întârzieri în aprobarea și transmiterea programelor de loturi. În data de 
28.06.2023, președintele a transmis un material Consiliului Director pentru analiză, care cuprindea 
deficiențe constatate din punctul său de vedere la nivelul C.A., la care a fost transmis un răspuns 
Consiliului Director. Acesta va fi analizat în cadrul următoarei ședințe de Consiliu Director. 

Comisia de Promovare, Dezvoltare și Mass-Media și-a desfășurat activitatea în acest an 
exclusiv pentru promovarea site urilor JWOC și asigurarea imaginii federației pe rețelele de 
socializare. S-au lucrat zile și nopți pentru promovarea evenimentului, dar din păcate, așa cum s-a 
observat în statisticile paginilor, vizibilitatea din România, deși a fost una ridicată, a atras cele mai 
slabe rezultate vizavi de aprecieri și redistribuiri. 

În cadrul comisiei a activat temporar și Sebestyen I., Iegh A., Olaru C., Szep Z., C. și Morarii 
E., angrenați pentru o mai bună promovare a JWOC 2023. 

Comisia de Competiții și Hărți a avut una din cele mai intense activități din ultimii ani, fiind 
și numeroasă. Aceasta a supus aprobării Consiliului Director, așa cum am scris mai sus: calendarul 
2023 și precizările la sistemul competițional, ajustare borderou taxe și vize, ajustare regulament de 
clasificare sportivă. 

Totuși, către Consiliul Director nu a fost transmis nici un proces verbal sau minută privind 
deciziile luate de-a lungul anului, deși conducătorul Comisiei a menționat în repetate rânduri despre 
deciziile CCH. La o parte din subiecte, membrii CD prezenți la ședință care făceau parte și din CCH 
(Gălățeanu H. sau Maiorescu I.), chiar menționau că nu au fost de acord cu anumite decizii.  

Cel mai elocvent subiect este anularea punctajelor obținute la etapa 1 a C.N. Sprint-Urban de 
la Victoria, pentru care președintele FRO a solicitat punct de vedere de la CCH, imediat după 
desfășurarea evenimentului, care a întârziat să mai apară, iar în timpul ședinței Consiliului Director 



din 18.04.23, Roșca D. susținea că nu se ține cont de decizia CCH, deși nu au fost puse la dispoziție 
dovezi în acest sens, iar membrii prezenți care făceau de asemenea parte din CCH (Irina Maiorescu și 
Horia Gălățeanu) care erau implicați în CCH contraziceau acest lucru. 

Colegiul Arbitrilor este, din păcate compus din persoane care nu mai pot activa corespunzător. 
Este nevoie de arbitri cu disponibilitate de muncă și timp liber de alocat pentru orientare.  

Cam în aceeași situație se află și celelalte comisii, unde nu a existat activitate monitorizată la 
nivel de CD în niciuna dintre ele: Comisia de Disciplină, Comisia de Orientare MTB, Comisia de 
Orientare Schi, Comisia Sportivilor de Elită, Comisia Medicală, Comisia de Apel, Comisia Anti-
Doping. 

 
 

Întocmit, 
Ionuț Patraș 

 
 

 
  


